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K parkovišti u hřbitova  
a retardérům u pošty
V závěru roku se podařilo kromě drob-
ných nedodělků dokončit nové parkoviště  
u hřbitova, takže o vánočních svátcích 
je již mohli využít první návštěvníci.  
K úplnému dokončení chybí ješ-
tě instalace historické kamenné stély  
s křížem původně zazděné ve hřbi-
tovní zdi, která nyní prochází renovací  
u kameníka, dopravní značení a zahrad-
nické úpravy, které přijdou ke slovu na 
jaře. Mnohé možná překvapilo intenziv-
ní osvětlení parkoviště - ale vzhledem  
k tomu, že největší nápor návštěvníků je  
v roční době, kdy je již odpoledne tma, 
přispěje nejen ke komfortu, ale především 
i bezpečnosti. Instalovaná světla jsou zá-
roveň moderní diodová s minimální spo-
třebou el, energie.

Osobně si myslím, že stavba je jak 
funkčně, esteticky i kvalitou provedení 
velmi zdařilá a věřím, že bude bezpečným  
a pohodlným přístavem pro motorizované 
návštěvníky hřbitova. Věřím, že se stane  
i důstojným místem posledních rozloučení 
při obřadech církevních, kdy obřad 

nepokračuje uložením nebožtíka do 
hrobu a kdy se dosud poslední rozloučení 
konalo před vjezdem na benzinovou 
pumpu za zvuku projíždějících aut, 
místem pro tento smutný moment tak 
nedůstojným.  

Krátce se ještě v tomto příspěvku zmíním 
o nových retardérech - šikanách v pro-
storu před poštou. Jistě si každý již všiml 
nově instalovaných bílých patníků v pro-
storu před poštou. Důvodem jejich osa-
zení bylo již mnohokrát odřené zábradlí. 
Ne, to mi jistě nevěříte. Důvodem bylo již 
mnoho aut odřených o zábradlí, při vý-
jezdu od pošty. I když je zde instalována 
značka STOP, řada řidičů a řidiček dobře 
neodhadne potřebnou vzdálenost nájez-
du a nepříjemnost je na světě. 

Takže instalované patníky by měly 
každého řidiče bezpečně navést k výjezdu 
a kdyby přece jenom ne, nebojte se, 
patníky jsou pružné, vašemu autu neublíží 
a po kolizi se pokorně vrátí do původního 
stavu.

Ing. Josef Troup, starosta

I n f o r m a c e 
od našeho provozovatele 
vodohospodářského 
zařízení-společnosti ČEVAK

V  závěru v  tuto chvíli již loňského 
roku 2015, spustila společnost Čevak, 
která je provozovatelem i  našeho 
vodohospodářského zařízení, velmi 
pěknou a  užitečnou aplikaci na  svých 
internetových stránkách. Myslím, že 
je to velmi vstřícný krok společnosti 
vůči svým zákazníkům a  pokud 
se na  ni podíváte, určitě mi dáte 
za  pravdu. Nejen pro obsah, ale i  pro 
jednoduchost a  přehlednost, což jsem 
jako starší a pasivní uživatel internetu 
velmi ocenil.

V  uvedené aplikaci naleznete všechny 
potřebné informace týkající se našich 
vodovodů a  kanalizací, a  to přehledně 
pro jednotlivé osady - koupili jste novou 
pračku a  v  návodu stojí, že je třeba znát 
kvalitu vody a její složení - zde naleznete 
aktuální výsledky rozborů, najdete zde 
aktuální ceníky vodného a  stočného, 
provozní řády a  ostatní dokumenty, 
hlášení odstávek a  zároveň i  zpětnou 
vazbu na  provozovatele ve  formě 
možnosti nahlášení poruchy.

Zkuste se podívat a  přesvědčit se sami: 
na  stránkách firmy Čevak (stačí zadat 
do vyhledávače Čevak) rozklikněte odkaz 
nazvaný „Moje obec“, zde si zadejte 
Křemže  a osadu, která vás zajímá.

Ing. Josef Troup, starosta
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Těmto šeptandám se člověk jen těžko 
brání a  dle mého názoru, jak je uvést 
alespoň částečně na  pravou míru, je 
o  nich otevřeně mluvit, v  tomto případě 
psát. A  myslím, že bych jako starosta 
nestál za nic, kdybych to neudělal, i když 
to někomu nemusí být příjemné.

A teď konkrétně:

V prvním případě jsem na základě dotazu 
na  pracovní schůzi zastupitelstva zjistil, 
že obec údajně zakázala uspořádat 
vánoční besídku žáků v  sále radnice. 
Musím přiznat, že mě tato informace 
přímo nadzvihla ze židle, neboť nebyla 
v  žádném případě pravdivá. S  ředitelem 
naší školy komunikujeme velmi často, 
otevřeně a myslím, že i detailně o provozu 
školy, takže na  jeho otázku někdy v  říjnu 
týkající se uvedené besídky byla moje 
odpověď jednoznačná - besídka se může 
samozřejmě konat v sále. 

Radnici vnímám od  začátku svého 
starostování jako majetek nás všech a jako 
prostor, který má sloužit všem. Takže každý, 
kdo chtěl uspořádat jakoukoliv kulturní či 
jinou akci v sále, měl a má ho k dispozici, je-
li sál volný. Snad toto může potvrdit řada 
spolků, organizátorů různých kulturních 
podniků, přes novomanžele a abiturienty, 
kteří zde strávili společné chvíle.

O  to víc mě tato informace od  jednoho 
ze zastupitelů rozladila. Samozřejmě 
jsem neprodleně kontaktoval ředitele ZŠ, 
který mi za  účasti tajemníka potvrdil, že 
skutečně žádný zákaz obcí vydán nebyl! 
Důvodem neuspořádání besídky v  sále 
radnice prý byla výtka tajemníka v  roce 
2014 k organizačnímu nezvládání dětí při 
nácviku besídky, kdy byla poškozena nová 
výmalba sálu, děti pobíhaly po  celém 
objektu radnice, bez dohledu se vozily 
výtahem.... Samozřejmě, chápu, že je velmi 
těžké zvládnout hordu školáků, nicméně 
chápu také, že role tajemníka je mimo 
jiné v  tom, aby úřad, který slouží lidem, 
řádně fungoval, chápu jeho rozladění, 
když 14 dnů vymalovaný sál se musel opět 
opravovat.

Asi jsem už opravdu ze staré školy, jak 
jsem zaslechl, protože dodržování řádu 
a  disciplíny bylo za  našich školních let 
samozřejmostí. Chápu, že prvotní je 
výchova v  rodině, ve  škole se již těžko 
dohání, co se doma zanedbalo, ale 
i  za  našich školních let byla celá řada 
hyperaktivních jedinců, které učitelé 
přesto zvládali.

Vrátím se teď ale k  ponaučení z  tohoto 
případu: je třeba spolu jasně a srozumitelně 
mluvit a hledat společná řešení. Pomluvy 
a drby nic neřeší, jen kazí klima. Bohužel, 
ale v  tomto případě způsobily, že rodiče 
dětí se dozvěděli, že radnice vánoční 
besídku zakázala a semínko o zlé radnici, 
byť nepravdivé, bylo zaseto. Nechci, 
a  ani nebylo sebemenším záměrem, 
aby výše uvedený příspěvek vyzněl 
jako kritika, velmi si vážím práce našich 
kantorů a  uvědomuji si, jak je jejich 
práce zodpovědná, vysilující a  přitom 
nedoceněná.

A teď k druhému příběhu, který je záro-
veň výzvou a k autorům anonymu a zá-
roveň nabízí čtenáři paralelu zamyšlení 
s obsahem prvního příspěvku.

V  půlce prosince jsem obdržel anonymní 
dopis, jehož pisatel nebo pisatelé informují 
o údajné šikaně ve škole, o odcházení dětí 
ze školy kvůli tomuto problému, naopak 
nenastupování dětí z  Holubova z  tohoto 
důvodu, přehlížení tohoto problému 
ze strany vedení školy, a  také informaci 
o  tom, že dopis je anonymní z  důvodu 
možné msty ze strany vedení školy, jak se 
již údajně stalo, zároveň apel, že bych měl 
řešit nejen barvu fasády školy, ale kvalitu 
školy ......

Na začátku jsem napsal, že tento příspěvek 
bude tak trochu výzvou k  pisateli 
anonymu. To proto, že obsah dopisu je 
sice alarmující, ale zoufale nekonkrétní. 
Jak mohu řešit něco, co je uvedeno jen 
obecně, jak mohu vědět, že se nejedná 
jen o  subjektivní pohled, ale o  skutečné 
případy. Proto prosím, a  nemám jinou 
možnost než tuto formu, poprosit 
(prosím, nežádám!) o  bližší informace 

o  popisovaných problémech. Rád se 
sejdu s  pisatelem či pisateli a  garantuji, 
že já osobně a jsem přesvědčen, že i moji 
kolegové ze zastupitelstva zaručí vaši 
anonymitu, pokud máte jakékoliv obavy. 

A  závěrem k  „ironické“ poznámce 
anonyma o tom,  že by mi mělo záležet 
i  na  kvalitě školy a  nejen na  barvě 
fasády. 

Věřte, že mi na  kvalitě školy velmi záleží, 
věřte, že si velmi dobře uvědomuji, že 
naše budoucnost je postavena na kvalitní 
výchově a  vzdělání našich dětí a  mně 
na dobré budoucnosti naší obce opravdu 
záleží, jsem také rodičem. 

Ale dovolím si malé poučení: zřizovatel 
školy zodpovídá za  provoz školy, tedy 
za to, v jakém prostředí se žáci vzdělávají 
- jednoduše řečeno, aby jim nepršelo 
na  hlavu, měli kvalitní lavice, osvětlení, 
teplo a  taky možná tu fasádu. Kvalitu 
vzdělání zřizovatel neurčuje, není to 
jeho role a  zaměstnanci školy nejsou 
zaměstnanci obce, ale státu. 

A  ještě jednu informaci - ze zákona 
je zřízena tzv. školská rada, kde jsou 
3 zástupci zřizovatele, 3 zástupci 
pedagogického sboru a hlavně 3 zástupci 
rodičů. Zatím jsem z výstupů školské rady 
nezaznamenal, že by uváděné problémy 
řešila, že by se o  něm tedy dozvěděla. 
Nechci poučovat, jen doporučuji.

Ing. Josef Troup, starosta

K naší základní škole

Nerad jsem se pustil do  psaní následujících řádků, ale po  důkladném zvážení 
všech pro a  proti jsem se rozhodl, že učiním správně. Nesnáším totiž drby, 
pomluvy a polopravdy, kterým se u nás zvlášť daří – viz jeden z mých minulých 
článků nazvaný  “Křemežský kolorit“. 
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Pálením odpadů v domácích topeništích 
vzniká obrovské množství různých velmi 
jedovatých látek, které ohrožují lidské 
zdraví. Řada z  nich způsobuje rakovinu 
či narušuje hormonální či imunitní sys-
tém. Kdo si myslel, že od něj nebezpečný 
kouř odvane vítr, je na  omylu, měřením 
bylo prokázáno, že nejvíce jedovatého 
smogu z  komína spadne v  místě vzni-
ku (tedy na vlastní hlavu a zahradu toho, 
kdo odpadky pálí a na zahradu nejbližších 
sousedů). Pokud po ní běhá malé dítě či 
spí miminko v kočárku, je to pro něj nená-
vratné poškození zdraví. I pro dospělého 
to ale znamená závažné zdravotní riziko.

Nejde ale jenom o  poškozování zdraví 
obyvatel, jedovaté spodiny v přírodě zů-
stávají a  poškozují tak i  další organismy, 
hromadí se v  tkáních živočichů včetně 
člověka (především v  tucích), splachují 
se do podzemních vod. Obtěžování zápa-
chem i kouřem je nepříjemné a těžko se 
před nimi lze schovat. Navíc je spalování 
odpadu v topeništích nezákonné. 

Domácnosti jsou po  automobilech dru-
hým největším znečišťovatelem ovzduší 
a  škodí často těmi nejjedovatějšími lát-

kami, jako jsou arzén či rakovinotvorné 
polycyklické aromatické uhlovodíky. 
Do kamen rozhodně nepatří plasty, poly-
styren, fólie, PET láhve, staré palety, dře-
vo z demolice, rozbitý nábytek, chemicky 
ošetřené dřevo, natřená prkna, dřevotřís-
ka, nápojové kartony, celobarevné letáky 
a  časopisy, nebezpečné látky. Na  dvorku 
by už dnes snad nikoho nenapadlo pálit 
pneumatiky, ale pálit se nesmí ani tráva, 
listí a  zbytky potravin (při spálení jsou 
také zdrojem nebezpečných a dráždivých 
látek).

Přehled jedovatých látek, které vznikají 
spalováním odpadu v domácích topeniš-
tích, najdete v tabulce.

Co lze pálit doma
V  kamnech nebo na  otevřeném ohni je 
možné pálit jen takové materiály, které 
dokonale shoří při dané teplotě spalová-
ní a zároveň neuvolňují do ovzduší zdraví 
škodlivé látky. Povolena jsou pouze paliva 
s  nízkou kouřivostí. Mezi ně patří papír, 
dřevo v přírodním stavu (dobře proschlé, 
bez lepidel, nátěrů a  jiných chemických 
úprav), maximálně uhlí. Pozor, nekvalit-
ní uhlí může produkovat množství oxidu 

siřičitého. Dusíme-li palivo v  kamnech či 
máme špatně průchodné spalinové ces-
ty, může vznikat jedovatý oxid uhelnatý. 
Spalováním nevhodného materiálu vzni-
ká také množství pevných prachových 
částic, které jsou rovněž zdravotním rizi-
kem.

Podle zákona o  ovzduší (č. 82/2002 Sb.) 
je na otevřeném ohni dovoleno používat 
jako palivo pouze dřevěné uhlí, čisté dře-
vo a  suché rostlinné materiály. V  kotlích 
a kamnech lze podle tohoto zákona spa-
lovat jen palivo předepsané výrobcem. 
Navíc je pro správné spalování potřeba 
kotel provozovat pouze na  projektovaný 
výkon, pravidelně čistit komín, mít správ-
ně seřízený kotel, pravidelně jej čistit - ze-
jména teplosměnné plochy, mít správně 
vysoký a vhodně umístěný komín.

Proč pálit, když lze zdarma odložit 
Pálení odpadů doma (jak v kamnech, tak 
na  dvorku) je opravdu zbytečné, staré 
kusy nábytku, matrace aj. lze zdarma od-
ložit na  sběrném dvoře, stejně tak pne-
umatiky, vysloužilou elektroniku a  další. 
Z vytříděných odpadů se využijí suroviny 
a vzniknou nové věci, např. z plastů se li-
sují lavičky, zatravňovací dlaždice, z  PET 
lahví se vyrábí fleecové bundy. Proč pálit 
listí a trávu, když z nich můžete mít výbor-
ný kompost. A  drobné domovní odpad-
ky z koše? Musí skončit v popelnici. Vaše 
zdraví a zdraví dětí snad za hodnotu žeto-
nu stojí, ne?

Pálení odpadu způsobuje rakovinu
Někdy je popelnice plná nebo doma chybí žeton nebo se jen nechce s odpadky 
daleko do kontejneru. Není nic snazšího než vhodit pytel odpadků do kamen. 
Vždyť přece zmizí. Nebude se po nich válet ošklivá hromada u cesty. Ušetří se pár 
korun za vývoz. Ale zmizí spálením opravdu nebo za sebou zanechají škodliviny, 
které ohrožují zdraví? Ano, B je správně.

Úspěch Křemže v třídění odpadů

Společnost EKO-KOM, pověřená státem pro organizaci a  podporu separace odpadů, a  Jihočeský kraj každoročně 
vyhodnocuje ve 3 kategoriích obce s ohledem na to, jak úspěšná je v třídění odpadů.

Velkou roli v úspěchu hraje počet a rozmístění separačních míst, organizace sběru nebezpečných a velkoobjemových odpadů, 
kovů, informovanost a propagace obce směrem k občanům a samozřejmě to nejdůležitější, ochota občanů třídit.

Jsem velmi rád, že vás mohu informovat, že v roce 2015 se naše obec umístila na 1. MÍSTĚ v kategorii obcí od 2000 - 7000 
obyvatel v celém Jihočeském kraji. Je to mimořádný úspěch a součástí ocenění byl voucher na 20.000 Kč k odběru výrobků 
z recyklovaných plastů.

Já osobně si tohoto úspěchu velmi vážím a  mé poděkování patří Vám všem, spoluobčanům, kteří zodpovědně třídíte 
a v tomto duchu vychováváte i své děti.

Chtěl bych takto poděkovat i paní Mgr. Ireně Vackové z Bohouškovic, která se osvětě v odpadovém hospodářství naší obce 
věnuje již dlouho dobu a která je v tomto tématu od začátku mojí dobrovolnou spolupracovnicí.

Ing. Josef Troup
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Obtěžuje vás kouř ze sousedova  
komína?
Pokud vás samotné někdo obtěžuje zá-
pachem či kouřem z  komína spalováním 
svých odpadků a  nehodlá přestat ani 
po  domluvě či na  vaši žádost, obraťte se 
se stížností na orgány pro kontrolu malých 
zdrojů (tj. i lokálních topenišť) – místně pří-
slušný obecní úřad, popřípadě na  policii. 
Pokud nebude chtít OÚ zasáhnout, může-
te si dále stěžovat na příslušném krajském 
úřadu (odbor kontroly). Při porušení těch-
to pravidel riskuje občan správní řízení 

a  pokutu – u  malých zdrojů do  padesáti 
tisíc korun u fyzických osob a u podnika-
telů je to pak až do sto padesáti tisíc ko-
run. Veřejné instituce zahájí sankční řízení, 
tedy přestupkové řízení. Jako důkazní pro-
středky mohou posloužit např. svědectví 
spoluobčanů či fotodokumentace kou-
ře z  komína. Nově budou moci úředníci 
vstupovat do domů a kontrolovat topeni-
ště a  to, čím se přikládá. Při neumožnění 
vstupu bude rovněž hrozit pokuta. Komí-
ny čoudilů lidé přidávají také na  stránky 
http://www.cisty-komin.cz. 

Máte nevyhovující kotel a  chtěli byste 
nový?
Využijte dotace Jihočeského kraje „Sníže-
ní emisí z  lokálního vytápění domácností 
v  Jihočeském kraji“, tzv. kotlíkové dota-
ce, který je určen pro zájemce o výměnu 
zdrojů tepla (kotlů) na pevná paliva s ruč-
ním přikládáním v rodinných domech. 

Více se dozvíte zde:
http://kotlikovedotace.kraj-jihocesky.cz/

Druh odpadu
Co vzniká /

případně unikáW Čím tyto zplodiny škodí

PVC, staré palety, dřevo z demolice, rozbitý 
nábytek, chemicky ošetřené dřevo,
nebezpečné odpady obsahující chlorované látky 
(některá lepidla, barvy, léčiva ad.)

dioxiny*, furany a další chlororganické
látky (např. hexachlorbenzen)

Rakovinotvorné, dlouhodobé působení vede k poškození 
imunitního a nervového systému, narušení funkcí 
hormonálního systému (zejména
štítné žlázy) a reprodukčních funkcí. Dlouhodobě se 
hromadí v těle.

PVC fosgen** Vysoké koncentrace vedou k poleptání plic a smrti; nižší 
koncentrace k nemoci dýchacích cest.

PVC ftaláty Poškozují ledviny a játra, kde se hromadí, způsobují 
vrozené vady. Některé jsou rakovinotvorné.

polypropylén (PP), polyetylén (PE), PET, pryž 
(guma) včetně pneumatik, PVC

polycyklické aromatické uhlovodíky (PAU) Obsaženy hlavně v tmavém kouři a sazích. Rakovinotvorné, 
toxické a mutagenní vlastnosti. Dlouhodobě se hromadí 
v těle.

dřevotříska, koberce, tapety Formaldehyd a další aldehydy Rakovinotvorné a mutagenní účinky, dráždí oči a plíce, 
působí alergie.

polystyren (PS) styren Potenciálně rakovinotvorný, ve vyšších koncentracích 
poškozuje oči a sliznice. Dlouhodobé vystavení jeho vlivu 
ovlivňuje nervový systém a způsobuje bolesti hlavy, únavu, 
slabost a deprese.

celobarevné letáky, časopisy a nápojové kartony, 
potištěné a obarvené plasty a textil, případně 
elektronika a staré baterie

těžké kovy Toxické, do různé míry rakovinotvorné. Mohou způsobovat
vrozené vady, poškozovat ledviny. Působí negativně na 
nervovou soustavu (olovo a rtuť).

pryž (guma) a pneumatiky oxidy síry Dráždí dýchací cesty. Ve vyšších koncentracích způsobují
poškození plic.

plasty, listí, tráva oxid uhelnatý Jedovatý, váže se na krevní hemoglobin.

umělé textilie čpavek Dráždí oči, sliznice nosu, působí nevolnosti a bolesti hlavy.

zbytky léků, barev a lepidel a některé typy plastů aromatické uhlovodíky a další organické 
látky (např. benzen, toluen, dichlormethan)

Některé z uvedených látek jsou rakovinotvorné, působí 
negativně na reprodukci a hormonální systém, oslabují 
imunitní systém.

staré matrace,
čalouněný nábytek,
elektronika

bromované zpomalovače hoření Negativní vliv na nervovou soustavu, jsou podezřelé z 
vyvolávání některých typů rakoviny, narušují hormonální  
a imunitní systém

polybromované dioxiny a furany Podobný či ještě horší vliv na zdraví než polychlorované 
dioxiny.

kyanovodík Škrábání v krku, zarudnutí spojivek, bolesti hlavy a závratě.

*K dioxinům patří jeden z nejsilnějších syntetických jedů, např. 2,3,7,8-tetrachlordibenzo-p-dioxin (2,3,7,8-TCDD).
**Fosgen byl v 1. světové válce používán jako bojový plyn.

Další zdroje informací:
http://arnika.org/topime-ohleduplne-k-prirode-i-sousedum
www.ekospotrebitel.cz
www.recyklace.cz
Dle materiálu ekoporadny ROSA www.rosacb.cz a sdružení Arnika (www.arnika.org) zpracovala I. Vacková
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Informace k dani z nemovitých věcí
na zdaňovací období roku 2016 pro městys:

K Ř E M Ž E

údaje k dani z pozemků
katastrální území (k. ú.) kód k.ú.   prům. cena zem. půdy (Kč/m2)    zjednodušená evidence pozemků

Chlum u Křemže 651460 4,93 odstraněna na části k.ú.
Křemže 675768 4,65 není

Koeficient pro stavební pozemky (F) je stanoven městysem pro celé území městyse ve výši 1,4. 

údaje k dani ze staveb a jednotek
Koeficient pro budovy obytných domů (H), ostatních budov tvořících příslušenství k budovám obytných domů (I), zdanitelných 
jednotek (R) a ostatních zdanitelných jednotek (Z) je stanoven pro celé území městyse ve výši 1,4.
Koeficientem ve výši 1,5 stanoveným městysem se na celém území městyse násobí sazba daně u:

-  budov pro rodinnou rekreaci a budov rodinných domů využívaných pro rodinnou rekreaci (J) a u budov, které plní doplňkovou 
funkci k těmto budovám (K), s výjimkou garáže;

Koeficient pro výpočet daně u druhu staveb L, M, N, O, S, T, U a V  není stanoven.
 
místní koeficient
není stanoven

PODáNÍ DAňOVéHO PŘIZNáNÍ

Daňové přiznání, případně dílčí daňové přiznání, je na zdaňovací období roku 2016 nutno podat příslušnému územnímu pracovišti, 
kde je umístěn spis poplatníka, nejpozději do 1. února 2016. Noví poplatníci daně podají daňové přiznání na územní pracoviště 
dle pokynu GFŘ – D – 12, který je k dispozici na každém územním pracovišti, případně na níže uvedené internetové adrese.

Přiznání k dani z nemovitých věcí lze zpracovat s využitím daňového portálu na internetové adrese: http://www.financnisprava.cz. 
V aplikaci „Daň z nemovitých věcí – koeficienty“ jsou pro zpracování daňového přiznání dostupné údaje za celou Českou republiku. 

P okud nebylo daňové přiznání podáno včas, případně nebylo podáno vůbec, vzniká při splnění zákonných podmínek 
poplatníkovi daně povinnost uhradit pokutu.

úřední hodiny podatelen územních pracovišť Finančního úřadu pro Jihočeský kraj
pondělí, středa 8:00 - 17:00               úterý, čtvrtek   8:00 - 15:30           pátek 8:00 - 14:00

SPLATNOST DANĚ Z NEMOVITýCH VĚCÍ

Nepřesahuje-li celková roční daň z nemovitých věcí částku 5 000 Kč, je pro všechny poplatníky daně splatná najednou do 
31. května 2016. Ke stejnému datu lze zaplatit daň najednou i při vyšší částce.
Č iní-li celková daň více jak 5 000 Kč, je daň splatná ve dvou stejných splátkách; u poplatníků daně provozujících zemědělskou 
výrobu a chov ryb nejpozději do 31. srpna a do 30. listopadu 2016, u ostatních poplatníků daně nejpozději do 31. května a do 
30. listopadu 2016.
N ení-li splátka daně nebo splatná daň uhrazena nejpozději v den její splatnosti, vzniká poplatníkovi při splnění zákonných 
podmínek povinnost uhradit úrok z prodlení.

bezhotovostní placení daně
bankovní účet Finančního úřadu pro Jihočeský kraj - číslo: 7755-77627231/0710

IBAN: CZ25 0710 0077 5500 7762 7231 BIC kód: CNBACZPP
konstantní symbol: 1148 – platba převodním příkazem, 1149 – platba poštovní poukázkou

                 variabilní symbol: fyzická osoba – rodné číslo, právnická osoba – IČ
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UPOZORNĚNÍ: v současnosti již nelze zaplatit daň na zrušené účty předchozích finančních úřadů. Pokud poplatník provede platbu 
s vé daňové povinnosti na zrušený bankovní účet, vystavuje se nebezpečí, že jeho daňová povinnost nebude řádně zaplacena  
a hrozí i sankce z důvodu prodlení. Platba bude poplatníkovi vrácena zpět, nebude již automaticky přesměrována na správný účet.

úHRADA DANĚ PROSTŘEDNICTVÍM SIPO

N ově zavedená služba umožňuje poplatníkům bezstarostné placení daně z nemovitých věcí prostřednictvím SIPO podle 
Podmínek zveřejněných Finanční správou. 

Pro zřízení služby poplatník vyplní „Oznámení o placení daně z nemovitých věcí prostřednictvím SIPO“ a s dokladem o přidělení 
spojovacího čísla SIPO nebo aktuálním rozpisem bezhotovostní platby SIPO doručí územnímu pracovišti, na němž má veden spis 
k dani z nemovitých věcí. Spojovací číslo SIPO lze případně získat na kterékoliv poště.

Pokud poplatník předá podklady do 31. ledna 2016, bude daň hrazena prostřednictvím SIPO již v roce 2016. Daň bude automaticky 
hrazena i v následujících zdaňovacích obdobích i v případě změny výše stanovené daně z nemovitých věcí.

úHRADA DANĚ V HOTOVOSTI

U POZORNĚNÍ: daň v hotovosti je možné hradit pouze na územním pracovištiv Českých Budějovicích v pondělí a ve 
středu v pokladních hodinách od 8 do 15 hod., v Českém Krumlově, v Jindřichově Hradci, v Písku, ve Strakonicích, v Prachaticích  
a v Táboře v pondělí a ve středu v pokladních hodinách od 8 do 11 a od 12 do 15 hod.

PODĚKOVÁNÍ  
 

Touto cestou, bychom chtěli poděkovat panu starostovi  
Ing. Troupovi za finanční příspěvek na ohňostroj pro děti. 

Děkujeme všem, kteří se zúčastnili a přispěli, dále  
panu Noskovi z Radniční restaurace, který nám jako  
sponzorský dar připravil výborný silvestrovský punč.  

Velké díky patří hlavně panu Brabcovi, který každoročně  
ten krásný a každý rok vždy o něco delší a hezčí 

ohňostroj odpaluje. 

V neposlední řadě díky všem, kteří se na jeho přípravě  
a následném úklidu podílejí.  

Děkujeme ...... 
Klára Brabcová

Přednáška 
Architektura na malém městě

Přednáška se bude konat 19. 1. 2016 
od 18.00 hodin v sále radnice. 

 
Miroslav Vodák je absolvent fakulty architektury ČVUT. Architektonickou 
praxi získal například v ateliérech A8000 Střítecký Krupauer a CGA 
Architects v New Yorku. Kromě projektové praxe se jako člen sdružení 
CBArchitektura  věnuje popularizaci a propagaci architektury veřejných 
staveb a veřejného prostoru. Přednáška a navazující diskuse se bude 
týkat tématu současné (nejenom) české architektury na malých městech, 
které mají srovnatelné podmínky jako Křemže. Cílem bude ukázat proces, 
který vede k jejímu vzniku a to především ve dvou nejdůležitějších 
bodech: jak vzniká zadání stavby a jak se vybírá její architekt.

  Martin Janda
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Krampus show Kaplice 2015

Spousta z nás začíná nový rok tradičním 
čočkovým jídlem, spojeným s vírou 
zajištění si tak dostatek finančních 
prostředků v roce nadcházejícím. 

Začátek nového roku máme již za sebou, 
nicméně myslím, že čočky i jiných luštěnin 
v našem jídelníčku není nikdy dost. Ne 

kvůli těm penězům, ale hlavně proto, že 
obsahují mnoho prospěšných látek pro naše zdraví. A luštěniny, 
bez ohledu na novoroční pověru, byly před příchodem brambor 
do našich končin nejrozšířenějším pokrmem, zvláště pak hrách.

Čočku mnoho lidí, zvlášť té mužské části, nemusí. Zkuste tento 
trochu jiný způsob přípravy čočky, a třeba se váš pohled na ní 
změní.

Potřebujeme: 250 g hnědé čočky, 100 g červené čočky,  
1 cibuli, 2 mrkve, 2 stroužky česneku, 1 červenou řepu, 4 stonky 
řapíkatého celeru, 1 chilli papričku, 1 plechovku drcených rajčat, 
8 ks kuřecích paliček nebo horní části stehen (cca pro 4 osoby),  
1 lžíci Garam Masaly, 2 lžíce kari, sůl, pepř, olivový olej a 0,5 l horké 
vody nebo zeleninového vývaru.

Pepř, sůl, špetku Garam Masaly a kari promícháme, potřeme 
touto směsí kuřecí paličky a dáme je zprudka opéct na olivovém 
oleji do zlatova, pak je dáme v pekáčku na cca 30 minut péct do 
trouby při 180 stupních.

Cibuli nakrájíme najemno, mrkev na půlkolečka, červenou řepu 
na kostičky a z řapíkatého celeru nakrájíme kousky od vrchní 
části zhruba do půlky (prostě zelenou část).

Na hluboké pánvičce si rozpálíme olej, přidáme cibuli, mrkev  
a řepu a restujeme do zlatova, přidáme koření (Garam Masala 
a kari) a plechovku rajčat, zalijeme vodou a přisypeme hnědou 
čočku. Takto dusíme cca 20 minut, až je čočka skoro měkká. Pak 
přidáme řapíkatý celer, červenou čočku, nadrobno nakrájenou 
chilli papričku a sůl utřenou s česnekem a dusíme další  
cca 4-5 minut. Do směsi přidáme mezitím upečené kuřecí kousky 
a ...  dobrou chuť.  Přílohy není potřeba.

P.S.: Koření Garam Masala je běžně ke koupi třeba v Kauflandu, 
Globusu, Tescu.

Hodně čočky, hodně peněz v novém roce?

Dobrou chuť přeje Ing. Josef Troup, starosta  
a těším se na oplátku na Vaše recepty.
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Knihovna Křemže

Vánoční hvězdička z korálků
Dne 25. listopadu 2015 pořádala Knihovna městyse Křemže 
výtvarný podvečer na  téma – vánoční hvězdička z  korálků 
pod vedením paní Jaroslavy Ďaďovské. Ta se ve  volném 
čase věnuje korálkování – tedy výrobě vánočních hvězdiček 
navlékáním korálků.

Paní Ďaďovská s sebou přinesla na ukázku několik již vyrobených 
hvězdiček a  materiál potřebný k  jejich výrobě. Nejčastěji se 
používají rokajlové korálky, skleněné trubičky, broušené korálky, 
akrylové či metalické korálky, které se navlékají na drátek nebo 
vlasec. V obchodech je možné zakoupit různé korálkovací sety.

Každá návštěvnice si vybrala korálky a dostala vlasec, na který 
pak korálky navlékala. 

Začíná se od středu hvězdy. Na vlasec se navléknou korálky, stočí 
se dokolečka a  tím se vytvoří kytičky. Několik kytiček vytvoří 
střed a navlékáním dalších korálků vytvoříme cípy hvězdy. 

Vánoční hvězdičky se všem moc povedly. Jejich 
fotografie naleznete na  webových stránkách knihovny –  
www.knihovnakremze.estranky.cz

Již teď se zmíním o  připravované jarní akci, na  které jsme 
se předběžně domluvily s  paní Ďaďovskou – velikonoční 
vajíčka zdobená korálky.     

Miroslava Průchová



strana 9

KŘEMEŽSKO 2016

Knižní novinky
V samém závěru roku 2015 přibylo do knihovny asi 120 nových 
knih, z toho polovina pro děti a mládež. Některé z těchto knih již 
byly půjčeny, jiné na své čtenáře ještě čekají.

Knižní fond byl také doplněn tituly, které jsou doporučovány 
k četbě žákům základních i středních škol, např.:
Dášeňka čili Život štěněte
Lovci mamutů
Petr a Lucie
Revizor
Směšné lásky
 
Jejich kompletní přehled naleznete na webových stránkách 
knihovny - Novinky.
Webové stránky knihovny: www.knihovnakremze.
estranky,cz

Výpůjční řád

Základní výpůjční doba, po  kterou mohou mít čtenáři knihy 
půjčeny, je 50 dnů. Po  jejím uplynutí je možné ji prodloužit 
u knih, které nežádá další čtenář. 
Čtenáři tak můžou učinit telefonicky (382  742  063), e-mailem 
(knihovna@kremze.cz), anebo sami z  domova na  webových 
stránkách knihovny - Vaše čtenářské konto

Výpůjční doba
Knihovna městyse Křemže 
Po a Čt 9.00 – 11.00 12.00 – 18.00
St 4.00 – 18.00

Pobočka Mříč   
Út 14.00 – 17.00

Pobočka Chlum   
Út 15.00 – 18.00

Přeji vše nejlepší 
v roce 2016 

a těším se na vaši návštěvu.
Miroslava Průchová

knihovnice

Degustace
V průběhu výstavy, ve čtvrtek 3. 12. večer, 
se členové ČZS a  pár vážných zájemců 
(cca 25 osob) zúčastnilo degustace jablek. 
Degustaci řídil Ing. Frána z Holubova, který 
ze svých výpěstků dodal na  výstavu víc 
než dvacet odrůd. Degustovalo se celkem 
34 odrůd. Mezi nejchutnější jablka patřila 
odrůda Bláhova, Heliodor, Jonagold, 
Šampion, Topaz, Melrose, Sirius, Gloster 
a ze starých odrůd Mc Intosh a Gráfštýnské 
červené. Pro velký úspěch jsme se rozhodli 
degustaci opakovat i  v  příštím roce, a  to 
nejen pro členy, ale i pro ostatní občany.

Jak to nakonec dopadlo s  kolekcí 
ořechů?
Předposlední den výstavy, ve  čtvrtek 3. 
12. odpoledne, přišla na naši výstavu paní 
Věra Bidlová     z Botanické zahrady z Prahy 
– Tróje a  projevila zájem o  vystavenou 
kolekci ořechů. Po  domluvě s  panem 
Spannfellnerem, který se rozhodl ořechy 
Botanické zahradě věnovat, zůstane celá 
kolekce v Čechách. 

Ztráty a nálezy
1.  Po  výstavě nám zůstal jeden pěkný 

velký proutěný košík, ke  kterému se 
nikdo nehlásí. Kdo z  vás ho postrádá, 
přihlaste se.  

2. Ztratil se nám asi 25 cm velký anděl 
ze sisalu. Visel na  špičce jednoho 
stromečku s  perníčky. Možná se 
k  někomu omylem připletl s  jinými 
ozdobami. Prosíme o vrácení. 

3. Pokud komukoli po  výstavě doma 
něco přebývá nebo se vám naopak 
něčeho nedostává, ozvěte se, aby se 
věci vrátily původním majitelům – tel. 
721 604 084.

Marie Mikešová

zo  ČzS KřEmžE informuje

Ozvěny zahrádkářské výstavy

ČESKÝ ZAHRÁDKÁŘSKÝ SVAZ   -   Základní organizace Křemže
zve všechny zájemce na přednášku s promítáním

Pěstování kanadských borůvek a zimolezu kamčatského
přednášejícím je 

Mgr. Jiří Mařan
pátek 5. února  od 16,00 hodin

zasedací síň radnice 1. patro
DOBROVOLNÉ VSTUPNÉ
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Klub pro maminky s dětmi je otevřen 
každý čtvrtek od 9.00 do 11:30. 

Přijďte si pohrát, zacvičit s písničkou, malovat a tvořit.
Vstupné: 30,- Kč dospělý, děti zdarma. První návštěva zdarma!

MC Křemílek - program na leden
Náměstí 7, Křemže, Bc. Alena Nováková 603 586 747

mc.kremilek@centrum.cz       www.kremilek-kremze.cz

Hernička pro nejmenší
každé úterý

Hernička pro nejmenší bude v MC Křemílek otevřena každé úterý 
dopoledne od 9:00 do 11:00. Herna je vhodná pro rodiče s nejmenšími 

dětmi. Přijďte si pohrát! Vstupné 30,- Kč za rodinu.

Výtvarný program klubu
7. 1. 2016 čtvrtek

Sněží, sněží – z bílého papíru vykouzlíme skládáním a stříháním krajkové sněhové vločky. 
14. 1. 2016 čtvrtek

Kulichy a palčáky – ty vyrobíme z párané vlny. Doneste si barevné zbytky vlny.
21. 1. 2016 čtvrtek

Ledové květy – jaké mráz dokáže namalovat krásné květy na okna! 
I my se po to opět pokusíme, tentokrát použijeme savý papír a 

budeme zapouštět barvy. Vezměte si zástěrku na malování.
28. 1. 2016 čtvrtek

Sněhuláci – za pomocí lepidla a krupičky nasněžíme sněhulákům na čepice

Akce klubu
Výtvarná dílna
14. 1. 2016 čtvrtek

Sněhuláci – vyrobíme si velkého společného sněhuláka z mačkaných papírů a každý 
jednoho malého jako pokladničku. Příspěvek na materiál 50,- Kč. Dílna je vhodná pro děti 

od pěti let, mladší děti mohou přijít s rodiči, na dílnu je nutné se předem přihlásit. Přihlášky 
a informace na 603586747. Dílna bude probíhat od 15:30 do 17:30 v MC Křemílek.

Nedělní rodinné odpoledne
24. 1. 2016 neděle

Turnaj v dámě – máte rádi DÁMU? Přijďte si zahrát a změřit síly s ostatními 
v klasické nebo třeba „žravé“ podobě této oblíbené hry. Pokud máte nějakou 

zajímavou stolní hru nebo jste ji našli pod stromečkem, vezměte ji ukázat 
ostatním. Turnaj začne v 15:00 v sále radnice ve Křemži. Akce je vhodná 

pro malé i velké hráče, diváci jsou také vítáni. Vstupné 50,- Kč.
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Podobně byl stanoven finanční limit 
na  telefonní poplatky, a  tak se ke  konci 
měsíce nemohlo jezdit ani telefonovat. 
Mohli jsme akorát psát na  psacím stroji, 
protože to bylo zadarmo a známka na dopis 
stála pouze 60 haléřů. Rovněž přišlo 
nařízení šetřit s  elektrickým proudem. 
Ve  firmě byla velká dlouhá skladová hala 
s  nainstalovanými asi dvanácti velkými 
mnohowatovými svítidly v  řadě pod 
stropem haly. Tato svítidla se ovládala 
jedním vypínačem u  vstupních dveří. To 
mě inspirovalo ke  zlepšovacímu návrhu 
ovládat světla přes čtyři vypínače a  svítit 
jen nad prostorem, kde bylo potřeba. 
Zlepšovací návrh byl vyjádřen i  finanční 
úsporou několika tisíc korun za  rok. 
Na  základě toho jsem dostal hned návrh 
na  přihlášku do  ČSVTS (Československá 
vědecko-technická společnost), jenž měla 
u firmy pobočku, a byl jsem přijat za člena. 
Tato společnost pořádala pravidelně 
1 x za  rok pro dva účastníky tematický 
zájezd do Sovětského svazu za poznáním. 
Na  podzim roku 1981 byli přihlášeni 
na  dvanáctidenní zájezd po  Pobaltských 
republikách dva funkcionáři z  vedení 
podniku. Krátce před odjezdem jeden 
účastník onemocněl, a  tak padla volba 
na  mne jako dobrého zlepšovatele. 
Všechno proběhlo rychle a  já jsem již 
koncem října seděl společně s  výrobním 
náměstkem v  letadle směr Leningrad 

(Petrohrad). Před večerem jsme přistáli 
na  letišti do  čerstvě napadlého sněhu 
a  byli ubytováni v  hotelu. Kolega turista 
– náměstek se podíval z  okna pokoje 
a povídá: noc je daleko, jdeme se podívat 
do  ulic. Nedošli jsme daleko a  vstoupili 
do takového malého bistra. Tam byl jeden 
jediný host, a  sice víc než metrákový 
milicioněr. Ten se s námi dal hned do řeči 
v  ruštině, což jsme uměli ještě ze školy. 
Objednal si vodku „stoličnoju“ a  nám 
také dva velké stakany na družbu. Já jsem 
do  SSSR s  sebou vezl několik reklamních 
propisovaček a tři jsem měl u sebe v šosu. 
Dal jsem mu jednu a on měl z ní takovou 
radost, že objednal další vodky. Pak dostal 
ještě zbývající dvě propisky a  on nás 
málem ulil vodkou, že jsme skoro netrefili 
do hotelu.

Z  Leningradu jsme vlakem přejeli 
do  hlavního města Estonska Talinu.  Byli  
jsme ubytováni v super moderním 27pod-
lažním hotelu Finlandia ve dvoulůžkovém 
pokoji 21. patra. Hotel stavěli Finové pro 
potřebu zimních olympijských her. Ze zaří-
zení hotelu jsme byli jak u vytržení. Přesun 
do pater fungoval rychlovýtahy a vybave-
ní koupelny náležející k pokoji bylo super 
moderní, vše v  nerezu. Žádné vodovodní 
směšovací baterie, pouze jeden kohoutek 
nad umyvadlem i ve sprše a vedle knoflík 
se stupnicí teploty. Kolik stupňů se nasta-

vilo, tak taková teplota vody hned tekla. 
Součástí koupelny byla toaletní mísa, ale 
ta měla zvláštní vysoké měkké hnědé se-
dátko. Po použití zůstaly v sedátku vytisk-
nuté zadní tváře a  až po  chvíli se vrátilo 
do původního tvaru. To mně velmi zauja-
lo. Z  Talinu jsme přejeli do  Rigy, Vilniusu 
a Lvova a pak návrat rovnou do Česka.

Po  návratu domů jsme měli napsat 
cestovní zprávu. Soudruh náměstek mě 
tím z  důvodu pracovního zaneprázdnění 
pověřil. Zprávu jsem stvořil v  domnění, 
že ji stejně nikdo nečte. Jak jsem se však 
mýlil. Když se v  únoru konala Výroční 
členská schůze ČSVTS, měla obvyklý 
průběh až do  diskuse. Do  diskuse se 
přihlásil druhý náměstek, horlivý člen KSČ, 
který přečetl část mojí cestovní zprávy, 
kde jsem se zmínil o  tom zázračném 
záchodovém prkénku: „Vážení soudruzi, 
předešlí účastníci tematických zájezdů 
do  Sovětského svazu, které tam naše 
organizace ČSVTS vyslala, si všímali 
především budovatelských úspěchů 
sovětských soudruhů, ale soudruha 
Lhotáka zaujalo v  Sovětském svazu 
záchodové prkénko.“ Všichni schůzující se 
po mně pohrdavě podívali, já byl červený 
až za  ušima. Z  vědecké společnosti mě 
za  to nevyloučili, ale na  žádný zájezd už 
mě neposlali. 

Další můj zlepšovací návrh na  úpravu 
kotelny z  důvodu úspory energie také 
nebyl přijat, neboť jsem si to s  tím 
záchodovým sedátkem pěkně zavařil.

Sláva  Lhoták

zapomenuté příběhy 

                 účastník zájezdu
V dobách minulého režimu, před sametovou revolucí, přicházely vlny šetření.  
Na služební referentská vozidla jsme dostali měsíční příděl benzinu nebo nafty,  
a když se limit vyčerpal, tak se prostě nejezdilo. 

KOSMETICKÝ SALON MICHAELA
CHLUM289,KŘEMŽE

PROFESIONÁLNÍ OŠETŘENÍ PLETI ULTRAZVUKEM  
A ČISTĚ PŘÍRODNÍ DERMO - KOSMETIKOU  .
 
PRACOVNÍDOBADLETEL.OBJEDNÁVEK,MOŽNOIVE
VEČERNÍCHHODINÁCH.

KONTAKT:MICHALA REPÍKOVÁ, mob. 608 961 931.
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Tradičně se ho zúčastnili hráči Oddílu badmintonu TJ Sokol 
Křemže. Letos v hojném počtu, kdy v počtu deseti soutěžících 
tvořili třetinu startovního pole. Startovali hráči oddílů z  jihu 
a  západu Čech. V  tradičně příjemné atmosféře se tentokrát 
dařilo ženské části výpravy, muži sbírali jen dílčí úspěchy.                                                                                                     
 Ve smíšené čtyřhře hrálo pět párů s křemežskou účastí. Nejlépe 
se se dařilo J. Kudláčkovi (původně Strakonice, nyní již několik 
let v  barvách Křemže), který s  mladičkou dcerou Veronikou 
vybojoval po  perfektním výkonu třetí místo. Skvěle hráli  
i  Ma. Koudelka se Z. Matouškovou, kteří v  osmifinále podlehli 
těsně pozdějším vítězům. Tedy společné páté místo – jako 
V. Koudelka s  L. Koudelkovou. Dobře si zahráli i  J. Bednář  
s  M. Motejlovou – skončili na  devátém místě, i  jedenáctí  
J. Holeček a J. Mejzlíková.
Ve dvouhře mužů se dařilo L. Schrenkovi, který již několik let 
hostuje v barvách Křemže v soutěžích družstev. Po vynikajícím 
výkonu vybojoval třetí místo. Vítězství v  zápasech o  umístění 
přinesl devátou příčku Ma. Koudelkovi a J. Kudláčkovi.
Ve čtyřhře mužů rozdělili křemežští síly do čtyř párů. Nejlépe 
si vedla dvojice M. Koudelka a T. Knopp (Plzeň). Skončili třetí, 
když do finále je po boji nepustili pozdější vítězové. J. Kudláček 
hrál se zkušeným K. Frühafem a po dobrém výkonu skončili pátí. 
Těžkým losem pronásledovaní J. Holeček a  L. Schrenk sehráli 
výborné zápasy, ale to stačilo jen na  sedmou příčku. Zkušení 
senioři V. Koudelka a  J. Bednář neměli „svůj den“. Moc se jim 
nedařilo a skončili na třináctém místě. 
Dařilo se křemežským ženám. Ve čtyřhře s chutí hrající dvojice 
M. Motejlová a J. Mejzlíková vybojovaly třetí místo. Mladičký pár 
Z. Matoušková a L. Koudelková (15 a 13 let) sehrál dramatické 
finálové utkání se zkušeným sehraným domácím párem. 
Na  kurtu dominovala Z. Matoušková. Její výkon zvedal diváky 
ze sedadel. K vítězství chyběl jen malý kousek. V rozhodujícím 
třetím setu byl výsledek 21:19 pro soupeřky a pro Křemži pěkné 
druhé místo.
Vše si Matoušková vynahradila ve  dvouhře. Nenechala nikoho 
na  pochybách, kdo je nejlepší. Po  zásluze vybojovala pohár 
za vítězství a kapra z Vodňan. Vynikající třetí místo přidala dobře 
hrající M. Motejlová. Radost z  konečného pátého místa měla  

Kapr
Ve Vodňanech se hrál tradiční předvánoční badmintonový 
turnaj  „O Vodňanského kapra“. 

Badminton

Hráčky Křemže na turnaji o Vodňaského kapra - 
Mejzlíková, Koudelková, Matoušková, Motejlová

Vítězka turnaje Zuzana Matoušková

i  J. Mejzlíková. Sedmá skončila mladičká L. Koudelková. Ta si 
na větší úspěch ještě několik let počká. Skvělé výsledky udělaly 
v Křemži na konci roku hodně radosti.

MUDr. V. Koudelka

Závěr roku 2015 
Jako každoročně se badmintonisté Sokola Křemže rozloučili 
s odcházejícím rokem 2015 dvěma tradičními akcemi, které 
se za  dlouhá léta staly nedílnou součástí života tohoto 
oddílu.

Druhý svátek vánoční je již od  roku 1977 tradičním termínem 
uspořádání turnaje smíšených dvojic o  věčně putovní pohár. 
Letošní turnaj patřil k  těm hodně vydařeným. Na  kurtech 
v tělocvičně místní Základní školy se sešlo osm smíšených párů 

převážně z  místního oddílu, aby nejen změřily síly, ale hlavně 
aby si v  době svátků protáhly těla. Složení dvojic už před 
losováním dávalo tušit, že se odehraje celá řada zajímavých 
soubojů. Naděje na vítězství si dělaly tři páry a ostatní pak měly 
svést vyrovnané souboje o další pořadí. Hrálo se spravedlivým 
způsobem – mixy se utkaly každý proti každému. Hrálo se 
na  dva vítězné sety, takže rozhodoval v  konečném účtování 
každý získaný či ztracený bod. 

V prvních kolech turnaje se potvrzovaly prognózy a favorizované 
dvojice neměly se svými soupeři z  dolní poloviny průběžné 
tabulky větší problémy. S  přibývajícími zápasy se utkávaly 
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vyrovnanější dvojice a hra nabyla na dramatičnosti. Bylo jasné, 
že první tři místa připadnou favoritům a  o  pořadí na  čtvrtém 
až osmém místě budou svedeny tuhé boje. O  vyrovnanosti 
startovního pole svědčí i to, že pár, který v konečném hodnocení 
skončil na čtvrtém místě, uhrál set proti favorizované třetí dvojici, 
naopak ztratil set s  posledním, osmým mixem. O  umístění 
na  šesté a  sedmé příčce rozhodovaly v  konečném účtování 
jednotlivé míče.

Na  čtvrtou – lichotivou příčku se nakonec probojovali Michal 
Koudelka (zkušený hráč a  mixer s  mnoha úspěchy v  letité 
kariéře) a  mladičká třináctiletá Lucie Koudelková, která často 
platila daň za nezkušenost a střídala světlé okamžiky s horšími. 
Získali celkem osm bodů, když v přímém souboji o čtvrté místo 
porazili ostřílenou domácí dvojici  Pirtyák P.  a  J. Mejzlíková (ti 
naopak hodně potrápili vítězný pár, kterému podlehli jen těsně). 
Na  šesté a  sedmé příčce skončily dvojice se stejným počtem 
bodů a  ve  vzájemném souboji se rozešly smírně. Lepší skóre 
jednotlivých míčů pak měli Matějkovi (Č. Budějovice), získali 
tak šesté místo a na sedmou příčku odsunuli Martina Koudelku 
a  Magdu Bínovou, kteří trpěli nevyrovnanými výsledky. Osmá 
příčka připadla páru J. Holeček a M. Motejlová.

Ještě více dramatické souboje se odehrávaly na čele průběžné 
tabulky. Zkušená dvojice Bednář Weberová třikrát remizovala 
a  získaných 11 bodů je odsunulo na  konečné třetí místo. 
Dramatické finále pak svedli mladí Kukač s Matouškovou proti 
zkušeným manželům Sklářovým – tedy souboj mixů místního 
„A“ týmu dospělých. Mladí vstupovali do  zápasu s  lepším 
skóre jednotlivých míčů. Aby Sklářovi zvítězili v  celém turnaji, 
potřebovali ve  finále vítězství 2:0. Od  začátku začali s  velkým 
úsilím a bezchybně, byli dosud neporažené dvojici vyrovnaným 
soupeřem. Podařilo se jim v prvním setu zvítězit. Následující set 
byl nejen posledním setem celého turnaje, ale měl i rozhodnout, 
kdo celý turnaj vyhraje. Žádná dvojice se nechtěla šance 
na vítězství vzdát. Po vyrovnaném souboji měli více sil a štěstí 
v závěru setu mladí a dvojice Kukač, Matoušková nakonec slavila 
vítězství a  nad hlavu zvedala historický, věčně putovní pohár. 
Odměnou jim byly i hodnotné věcné ceny. Věcné ceny věnované 
sponzory turnaje si odnesly i další dvojice v pořadí:

1. Kukač, Matoušková 12 bodů
2. Sklářovi  V. a E.  12 bodů
3. Bednář, Weberová 11 bodů
4. Koudelkovi Mi. a L. 8 bodů
5. Pirtyák, Mejzlíková 6 bodů
6. Matějkovi J. a L. 3 body
7. Koudelka Ma.,Bínová M. 3 body
8. Holeček, Motejlová 1 bod  

Slavnostní vyhlášení výsledků turnaje pak proběhlo večer 
v restauraci Pod Kletí v Holubově, kde se konala druhá tradiční 
akce závěru roku nazývaná Sestup z  Kletě. Tentokrát muselo 
být vypuštěno odpolední setkání na  vrcholu Kletě – většina 
potenciálních účastníků byla přes den v  tělocvičně, a  tak se 
hráči, přátelé, sponzoři i  pamětníci dlouhé historie oddílu 
badmintonu  TJ Sokol Křemže sešli  až k  večernímu posezení, 
popovídání, hodnocení končícího roku. Došlo i  na  vzpomínky 
z historie oddílu i na plány pro příští období. Součástí večera bylo 
i  promítání fotografií – tentokrát trochu historie sportovního 

oblečení hráčů. Byla i živá hudba. Převažovala radost ze setkání 
s více než třemi desítkami přátel, příjemná pohoda a velká chuť 
do dalšího pokračování činnosti úspěšného oddílu.

A že mají hráči z Křemže skutečně svůj sport rádi, svědčí i to, 
že se hned následující den sešli v tělocvičně, aby si zahráli. 
Jen tak. Pro radost. 

Vítězové Zuzana Matoušková a Jindřich Kukač

Zleva -  finalisti Sklářovi - Vláďa a Eva 
Zprava - vítězové Zuzana Matoušková a Jindřich Kukač

Společné foto po turnaji
MUDr. V. Koudelka
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Seminář bojového umění
Ve  dnech 12. a  13. prosince 2015 se několik členů našeho 
oddílu již podruhé zúčastnilo semináře v Praze se Soke Jimi 
Keido Yamaue - jedním z nejvýznamnějších BUDO-Japonců. 
Bojovým uměním se věnuje téměř 65 let a  některé jeho 
schopnosti jsou až neuvěřitelné. Každoročně dostává řadu 
BUDO ocenění, ocenění z  mezinárodní Síně slávy a  uznání 
z celého světa. 

Semináře se zúčastnilo kolem 60 lidí z  České republiky 
a  Slovenska. V  teoretické části byl výklad zaměřen na  základ 
BUDO v  propojení s  filosofickými a  duchovními směry. Dále 
pak na  vysvětlení energie člověka, zvířat, planety, vesmíru, jak 
energie proudí naším tělem a  jak ji správně používat nejen 
v bojových uměních.

Soke také zdůrazňoval, jak je důležité nemyslet při boji na vítězství 
nebo porážku, případně smrt. Podotýkal, že při každém tréninku 
se může něco nepovést a můžeme zemřít. V tom případě máme 
být štastní - málokomu se podaří zemřít u  něčeho, co ho baví 
a co dělá rád. Naštěstí se při semináři nikomu nic nestalo, trénink 
byl veden velmi precizně. I  to je součástí filosofie BUDO, která 
vychází z váženého samurajského rodu. 

V praktické části jsme po detailních ukázkách nacvičovali různé 
techniky. Soke nenechal nikoho na pochybách o tom, proč je tak 
váženou osobností. Jeho vědomosti o  boji a  lidském těle jsou 
obrovské. Zároveň je dobrý učitel a  veselý člověk. Nejednou 
během semináře se stalo, že všechny zúčastněné rozesmál.

Celá akce byla pro nás velkým zážitkem a  doufáme, že někdy 
v budoucnu si ji budeme moci zopakovat.

TJ Sokol Křemže z.s. - Sebeobrana

Oddíl sebeobrany Křemže
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Redakce vyhlašuje novou soutěž, totiž soutěž 
o NEJHEZČÍ ZIMNÍ FOTOGRAFII.
Fotografie zasílejte na adresu tajemnik@kremze.cz, do konce měsíce března 2016, všechny 
fotografie budou otištěny.

Zimní foto Karel Kalaš
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životní jubilea

SPoleČenSKÁ KRoniKa

leden
vYbíRal František

bohouškovice - 75 let
  

HouSKa jiří
Křemže - 75 let

  
velíŠeK josef
Mříč - 75 let

  
ŠtudlaRovÁ ludmila

Křemže - 75 let
     

CÁba Zdeněk
Křemže - 80 let

     
KRÁKoRovÁ Marie
Křemže - 85 let 

  
dvoŘÁKovÁ věra
Křemže - 85 let

  
naCHÁZelovÁ Marie

lhotka - 85 let
     

ŠíReK vladimír
Mříč - 94 let

     

Na 18. 2. připravujeme 
do Radničniho sálu v Křemži 

KONcERT 
Moniky Vodičkové 

(zpěv) 

a Zbyňka Mikuláše 
(kytara). 
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NAbÍZÍME PRONÁJEM
NEbyTOVýcH PROsTOR

V DOMĚ služEb

tel.: 736 672 410
p. cipín
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Tajenka z minulého čísla: Veselé VánoCe a šťastný noVý RoK. Výherci: Božena Jakešová, Marie Bínová, Dana langová
Ceny jsou k vyzvednutí na sekretariátu městyse Křemže. Další správné vyluštění zasílejte na email tajemnik@kremze.cz
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KŘEMEŽSKO – měsíčník | VYDáVá – Městys Křemže, Náměstí 35, 382 03 Křemže, www.kremze.cz, DIČ: CZ00245950
ZODPOVÍDá – J. Troup, J. Boršovský, J. Cipínová, P. Resch, J. Mejzlík, A. Nováková a P. Brtínský | MK ČR E 11574 | UZáVĚRKA –31. 12. 2015

TISK –  Josef Posekaný, tel.: 387 312 242, www.posekany.cz | POČET VýTISKů – 450 kusů

Chystáte se na první lyžovačku v novém roce, přemýšlíte, kde vyzkoušíte své nové 
lyže či snowboard od Ježíška? Vydejte se na skvěle zasněžené sjezdovky do 
Skiareálu Lipno. O lednových sobotách si s kartou Lipno.card užijte parádní rodinnou 
lyžovačku a získáte skipas pro dítě do 15 let zdarma! Tak vezmi mamku a taťku na lyže  
a vyzkoušej novou červenou sjezdovku Vyhlídku anebo si užívej sjezdovku Lišáka 
Foxe. 

2+1 rodinnou sobotní lyžovačku na Lipně využijte o sobotách 9. 1. a 16. 1. 2016.  
Při zakoupení dvou jednodenních skipasů pro dospělé s kartou Lipno.card získáte 
skipas pro dítě do 15 let zdarma, ušetříte tak skvělých 440 Kč.  

www.skiareallipno.cz  


